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REFERAT  
Bestyrelsesmøde i Fynskredsen 

Onsdag den 9. august 2023 kl. 14.00,  
hos Christian Reventlow, Løgeskov 76, 5771 Stenstrup. 

 
Afbud: Peter Uhd havde meldt afbud på grund af sygdom. 

Birgitte Brandt indledte mødet med en sang ”Giv os lyset tilbage” – meget smuk sang. 
 

Pkt. 1.  Godkendelse af dagsorden 
 
Beslutning – dagsorden godkendtes. 
 
 

Pkt. 2.  Godkendelse af referat fra mødet 30. maj 2023. 
 
Beslutning – referat godkendtes. 
 
 

kt. 3. Orienteringspunkter. 
Henvendelse vedr. afgangsprojekt fra to unge robot ingeniører – Udsendt info via med-
lemssystemet, men manglende respons, måske pga sommerferie. – tidsfaktor septem-
ber/oktober. Chr. Reventlow kontakter de studerende med status og sender en fornyet 
opfordring om at deltage ud via medlemssystemet. 
 
Planlægningsmøde Parkinsonskolen, 31. august, gode idéer hertil efterlystes.    
 
Pårørende i Danmark – nyhedsbrev bl.a om at Sundhedsstyrelsen har udsendt ”Håndbog 
om det gode samarbejde med pårørende” Håndbogen er tiltænkt arbejdet i kommuner-
nes hjemmepleje mv. Det blev i denne forbindelse drøftet, hvorvidt det evt kunne være 
relevant i Parkinsonskolen at få Marie Lenstrup til at deltage med et pålæg på Parkinson-
skolen.  
 
Der er fra landsforeningen udsendt meddelelse om mulighed for at søge puljemidler til 
lokalt handicappolitisk arbejde. Drøftet, at et sådant kursus på sigt kunne være relevant, 
men bør nok være forberedt i bedre tid, som en ”skuffeansøgning”, der kan tages frem 
ved kommende tilsvarende puljer. Det blev talt om, at der var et vist overlap til de aktivi-
teter, der blev drøftet på Frivilligtræffet  i januar. Keld Gantzhorn har tidligere skrevet, at 
han/de overvejede evt. ansøgning. Christian kontakter Keld om dette bliver en realitet. I 
denne forbindelse også drøftet Odense kommunes ændrede praksis vedr. ansøgning til 
§18 og §79, hvor der fremover kræves virksomhedsMitID. Dette kan besværliggøre evt 
ansøgninger fra fx Shakers eller Pårørendegrupperne. Chr. Reventlow kontakter Keld om 
evt mulighed for at søge via Odense Klubbens virksomhedsMitId. 
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Evt. tilskud til arrangement for yngre seniorer, der fortsat er på arbejdsmarkedet (sidste 
referat.) Det viser sig at omkostningerne ved arrangementet er så lave, at der ikke findes 
grundlag for at give tilskud hertil. 
 
Der er oprettet brugerråd på SDU’s Institut for Sundhedstjenesteforskning, hvor vi fra 
Kredsforeningen er blevet opfordret til at deltage. Birgitte Brandt og Mette Bernt delta-
ger i brugerrådet, der har holdt første møde i juni måned.  Der er planlagt 3 møder i ef-
teråret.  
 
Synllghed – henvendelse til SOSU Skoler, foreløbig positiv respons. Jette og Brian kontakt 
til Svendborg om møde 2. november. Mette oplyser, at hun har indgået aftale om besøg 
på et plejehjem i Kerteminde.   
  
Økonomi. Orientering ved Ellen med aktuel budgetopfølgning. Chr. Reventlow havde be-
mærkninger i forhold til budgettal på enkelte af posterne. Ellers ingen bemærkninger. 
 
Opbevaring af materiale mv. I vedtægter er formuleret, at beslutninger i kredsen noteres 
i en protokol. Spørgsmålet er, om dette indebærer krav om en fysisk protokol eller om 
det som praksis er nu er OK at referater noteres elektronisk og gemmes fx på kredsens 
hjemmeside. Chr. Reventlow forespørger direktør Astrid Blom herom.    
 
Beslutning – orienteringen taget til efterretning. 
 

Pkt. 4. Medlemsmøde for nye medlemmer, torsdag d. 17. august – forberedelse, heraf. 
Der er aktuelt 66 tilmeldte + Marianne Arfelt og Dennis Skouw. Der er reserveret plads til 
70 deltagere, idet der ofte dukker nogle op i sidste øjeblik. Således er der i dag, (d.3.8) in-
viteret 2 par, der er tilmeldt som medlemmer her pr. 1. august – og de skal selvfølgelig 
have tilbud om at deltage.  
De 66 tilmeldte fordeler sig på 21 ”gamle” og 45 ” nye” medlemmer. Med ”gamle” menes 
i denne sammenhæng medlemmer af kredsbestyrelse, klubbestyrelse mfl.  
 
Fordelingen på kommuner vedr. de 43 ” nye medlemmer er følgende: 
Assens:                     13 personer, heraf en enlig og 5 par (heraf en med 3 deltagere). 
Faaborg-Midtfyn:     4 personer (2 par). 
Langeland:                 2 personer (2 par). 
Middelfart:                2 personer (1 par). 
Nordfyn: 3 personer (1 par og 1 enlig). 
Nyborg/Kerteminde 4 personer (2 par). 
Odense:                     17 personer (8 par og 1 enlig). 
Svendborg:                Ingen. 
 
De to par, der er inviteret d.d. er fra hhv. Odense og Svendborg. Parret fra Odense har 
sagt ja og indgår i ovenstående tal. 
Der vedhæftes aftenens program, udsagn fra nogle af deltagerne i forbindelse med til-
meldingen, samt power-point-oplæg (ikke alle slides forventes brugt).  
 
Beslutning. 
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Brian info vedr. afbud fra Carsten, Faaborg-Midtfyn. Brian tager over i stedet. 
Ellen udfærdiger ”skilte med kommunenavne” og info vedr. betaling af øl/vand via mobil-
pay. Christian redigerer planchen vedr. dette, så Ellens navn fremgår. 
Preben opfordring til at overholde tidsplanen for at kunne nå sidste punkt med afslut-
tende drøftelse ved bordene og ønsker til aktiviteter.  
Aftalt at vi alle fra bestyrelsen møder ind ca. 1 time før, kl. 16,30.   
 

Pkt. 5. Parkinson Post. 
Evaluering – indhold og arbejdsgangsbeskrivelse godkendtes  
næste nummer i november – Christian skriver ”formanden har ordet”, mens Jørgen arbej-
der med opstilling og indholdet. Forslag til indlæg: Jørgen P. vedr. motion, Inge vedr. tæn-
der – Birgitte vedr. pårørende arrangement 7.-8. oktober. 
 

Pkt. 6. Møde med OUH. 
Dato for møde er fastsat til torsdag d. 21. september 2023 kl. 14,30-15,30. Mødet bliver 
holdt i konferencelokalet, Neurologisk Afdeling N., J.B. Winsløws Vej 4, Indgang 17, stue-
etagen.  
Hvem deltager? – som udgangspunkt alle i bestyrelsen, der har mulighed for det. 
Hvilke emner ønsker vi drøftet? Der er endnu ikke modtaget referat fra mødet i 2022, 
men jeg nedskrev et eget referat efter mødet, der vedhæftes.  
 
Beslutning:  Sidste nyt vedr aktuelle ventetider Drøftes videre på vort næste møde 12.9. 
 

Pkt. 7. Drøftelse af praksis vedr. diverse tilskudsordninger. 
I forlængelse af den påbegyndte praksis med at få nedskrevet procedurer og arbejdsgang 
mv. vil der være behov for at få nedskrevet praksis vedr. diverse. Tilskudsordninger. Det 
drejer sig om: 
”Telefonpenge”. 
Kørselsgodtgørelse. 
Tilskud til klubber. 
Tllskud til kontaktpersoner m.fl. 
 
Beslutning: 
Ellen har udarbejdet bilag udleveret vedr. nuværende praksis og retningslinjer, vedr. ud-
betaling af tilskud til klubber + netværk for pårørende grupper + yngre gruppen. Drøftet 
hvorvidt der var grundlag for ændringer og hvilke historiske begrundelser, der var for de 
beslutninger, der er taget tidligere.  
Ellen og Christian laver oplæg til godkendelse på kommende møde. 
 

Pkt. 8. Netværk for yngre – ny kontaktperson fra 2024. 
Jette Collins har meddelt, at hun stopper som kontaktperson ift. Netværk for yngre med 
virkning fra 1.1.2024. 
Der skal derfor findes en afløser på denne post – og måske tydeliggøres, hvilke arbejds-
opgaver, der ligger i funktioner. Aktuelt er der 22 medlemmer i aldersgruppen 55 år og 
derunder. 
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Beslutning 
Christian tager en kontakt til Jette herom og der udfærdiges herefter skrivelse til medlem-
mer i aldersgruppen under 55 år. NB foruden de 22 nævnte medlemmer vil der også være 
et antal pårørende som potentielle medlemmer af Netværk for yngre. 
 

Pkt. 9. Arbejdsgangsbeskrivelser. 
Der er udarbejdet forslag til arbejdsgangsbeskrivelse vedr. Kredsforeningens bankforbin-
delse samt en revideret arbejdsgangsbeskrivelse vedr. Parkinson Post, hvor proceduren 
vedr. bidrag til siderne i Parkinson Nyt´s Regionskalender er beskrevet.  
 
Beslutning 
De udarbejdede forslag blev godkendt. Ift arbejdsgangen vedr. Parkinson Nyts regionska-
lender oplyste Brian, at han fandt, at der burde arbejdes i retning af at kursusoplysninger 
mv blev skrevet med udgangspunkt i en fælles skabelon, så det var nemt at udtrække op-
lysninger til hhv Parkinson Post, Parkinson Nyt og til hjemmesiden. Han havde erfaring for 
dette fra en anden organisation og det var en stor lettelse.  Lige nu er det tre forskellige 
modeller, der anvendes til at beskrive det samme. Det vil dog kræve en vis tilvænning og 
instruktion for at gennemføre dette. Der var principiel enighed om, at det ville være en 
god ide at arbejde hen mod dette. 
 
Der vil til et senere møde blive fremlagt arbejdsgangsbeskrivelse vedr. brugen af  
Nemtilmeld.dk.  
 

Pkt. 10. Eventuelt 
Næste bestyrelsesmøde iflg. årsplan aftalt til tirsdag 12. september kl. 09,30 hos  
Ellen Munkholm.  
Husk også dato for medlemsmøde med Ole Lystrup Iversen, mandag 6. november kl. 
17,30 på Fangel Kro. Deltagerbetaling 150 kr. / 80 pladser. Tilmelding via ”Nemtilmeld”.      

  
Referent   

  Christian Reventlow  Preben Juhl Rasmussen, 120823 

    
     
 
 


